

Pfäffikon, 03.02.2023

**Declaration of Conformity**  
**for compliance with the "Evaluation criteria for plastics and other organic materials in contact with drinking water" (KTW-BWGL)**  
**and the "Guideline for the hygienic assessment of elastomers in contact with drinking water" (elastomer guideline)**

We hereby declare that the T 8165 compound meets the requirements of the "Elastomer Guideline" (as of March 16, 2016) of the Federal Environment Agency (UBA) in the transition phase to the "KTW-BWGL".

This declaration of conformity is based on the test reports in accordance with the elastomer guideline n° KA 003/13 and MO 006/13 written by the accredited and certified testing institute TZW (Prüfstelle Wasser) in Karlsruhe.

The validity of this conformity declaration ends on 30.07.2023.

**Konformitätserklärung**  
**zur Übereinstimmung mit der «Bewertungsgrundlage für Kunststoffe und anderen organischen Materialien im Kontakt mit Trinkwasser» (KTW-BWGL)**  
**und der «Leitlinie zur hygienischen Beurteilung von Elastomeren im Kontakt mit Trinkwasser» (Elastomerleitlinie)**

Hiermit erklären wir, dass die Mischung T 8165 die Anforderungen der «Elastomerleitlinie» (Stand 16. März 2016) des Umweltbundesamtes (UBA) in der Übergangsphase zur «KTW-BWGL» erfüllt.

Grundlage dieser Konformitätserklärung sind die Prüfberichte zu den Prüfungen gemäss der Elastomerleitlinie Nr. KA 003/13 und MO 006/13 vom akkreditierten und zertifizierten Prüfinstitut TZW (Prüfstelle Wasser) in Karlsruhe.

Die Gültigkeit dieser Konformitätserklärung endet am 30.07.2023.

Mrs. Dr. Claude Rustal  
R&D Engineer  
Tel. +41 (0)44 953 34  
Fax +41 (0)44 953 3401  
E-Mail [claude.rustal@compounds.ch](mailto:claude.rustal@compounds.ch)